
Zápis Akademického senátu Slezské univerzity 
ze 145. zasedání dne 25. 4. 2006 

 
 
Přítomni: Vojtal, Vaněk, Franěk, Veselý, Janák, Petránek, Růžička, Botlík, Bednařík, Berger 
Nepřítomni:  
Omluveni: Siostrzonek, Vacková, Kratochvílová, Smysl 
 
Hosté: Jirásek, Kania, Gondáš, Radkovi, Hybner, Bohuš, Šinderbal 
 
 
Program: 
1. Ekonomické záležitosti  

- Rozpočet Slezské univerzity v Opavě pro rok 2006 

- Tvorba a čerpání FRIM v roce 2006 

2. Výroční zprávy 

- Výroční zpráva o hospodaření za rok 2005 

- Výroční zpráva o činnosti za rok 2005 

- Hodnocení činnosti za rok 2005 

3. Studijní záležitosti 

- Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, magisterském navazujícím a 

doktorském studijním programu Matematika 

- Studijní program Matematika pro akademický rok 2006/2007 

4. Různé 
- Zřízení věcných břemen 

- Informace z Rady VŠ 

 
 
 
Předseda Vaněk přivítal přítomné senátorky, senátory a hosty a zahájil 145. zasedání 
Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě. Seznámil přítomné s programem. 
 
Ad 1)  
a) Rektor předložil „Rozpočet Slezské univerzity v Opavě pro rok 2006“. Rozpočet byl 
sestaven na základě rozpočtů fakult. Byl projednán ve Správní radě SU, která požádala o 
podrobnější informace a srovnání s předchozími roky. 



 
Diskuse: 
Veselý: Dotaz, jak jsou do rozpočtu promítnuty priority plynoucí z dlouhodobých záměrů. 
Rektor: Byla vytvořena rezerva 5 mil. Kč, která má být použita na rozvojové vize. Mohou z ní 
čerpat všechny součásti. Nebude-li vyčerpána, bude koncem roku normativně rozdělena. 
Franěk: Dotaz, zda by nemohl být nárůst rektorátu nižší. 
Rektor: Položky byly projednány s vedeními součástí. Snížení by bylo možné za předpokladu 
omezení celouniverzitních aktivit, IGS apod. 
Petránek: Dle informace od vedení OPF, byl děkanem zaslán rektorovi dopis ohledně rezervě 
5 mil. Kč. 
Rektor: Bylo jednáno i na kolegiu rektora. Nelze zpochybnit předchozí dohodu o vzniku této 
rezervy. 
Veselý: Vítá uvolnění prostředků na rozvoj. Dotaz, zda jsou stanoveny účel a pravidla 
čerpání. 
Rektor. Prozatím nejsou stanovena taxativní pravidla, představa je, že budou dotovány nové 
obory na OPF i FPF. Akreditační materiál zemědělských oborů je v akreditační komisi. Zváží 
vytvoření pravidel. 
Bednařík: Nejsou uvedeny příjmy za pronájem studentského klubu Arma. 
Botlík: Nebylo by lepší služby rektorátu fakturovat? 
Rektor, kvestor: Asi by to nebylo ideální řešení.  
Franěk: Rozpočet v něm vyvolává pocit centralizace. 
Vaněk: Dotaz, co tvoří Zákonné sociální náklady? 
Kvestor: Příspěvky na stravu zaměstnanců. 
Vaněk: Proč se liší příspěvky na stravné studentů? 
Kvestor: Je to dáno různým skutečným čerpáním a do FPF jsou zahrnuti i studenti MÚ. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje „Rozpočet Slezské univerzity v Opavě pro rok 2006“. 
Schváleno. 
 
b) Rektor předložil „Tvorbu a čerpání FRIM v roce 2006“. 
Diskuse: 
Vaněk: Na OPF nejsou uvedeny prostředky na spoluúčast na řešení projektů FRVŠ. 
Berger: Dotaz na Hauerovu 4. 
Kvestor: Byla zpracována studie využitelnosti, co se nerealizuje se musí vrátit do státního 
rozpočtu, budou využity v jiném projektu. 
Berger: Jak bude probíhat dál projekt knihovny? 
Kvestor: Bude zpracována studie (440 tis. Kč). 
Rektor: Ministryně přislíbila prostředky na výstavbu. 
 
Návrh usnesení :  
AS SU schvaluje „Tvorbu a čerpání FRIM v roce 2006“. 
Schváleno. 
 
Ad 2)  
a) Rektor předložil „Výroční zprávu o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2005“. 
Kladný hospodářský výsledek po dohodě se součástí bude převeden do FRIM. 
Diskuse: 
Vojtal: Připomínka k pravopisu. 
Sedlář: Věnovat větší pozornost redakci. 



Botlík: Jestliže budou materiály zasílány v elektronické podobě i tištěné, bylo by dobré toto 
v mailu uvést, aby nedocházelo ke zbytečným tiskům. 
Veselý: Existuje možnost zjistit, jaký podíl mezd tvoří mzdy vyplacené z příspěvků a dotací a 
kolik z projektů? 
Kvestor: Rektorát nemá k dispozici všechny potřebné informace. Muselo by se to zjišťovat 
podle zakázek. 
Botlík: Bylo by dobré vykazovat administrativní a vědecké pracovníky zvlášť. 
Vaněk: Varující je progresivnější nárůst administrativních pracovníků proti pedagogickým. 
Rektor: Zprávy jsou zveřejňovány na internetu a jsou volně přístupné. 
 
Návrh usnesení:  
AS SU schvaluje „Výroční zprávu o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 2005“. 
Schváleno. 
 
b) Rektor předložil „Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2005“. 
Materiál byl projednán na Správní radě SU a Vědecké radě SU. Připomínky byly 
zapracovány. 
Botlík: Doporučuje větší pozornost péči o pracovníky. Další připomínky: 
- nepřehledné schéma 2.1.1, 
- čl. 3 složení rad a senátů, nutné doplnit příchody a odchody, 
- špatné složení disciplinární komise OPF, 
- chybné tabulky: 4.7.1, 4.7.2, 
- tab. 4.7.5.1, 4.5.7.2  nesrovnalosti v dostavili se, nedostavili se , odstoupili, 
- tab. 4.10.1 – ionizující záření, nejasná akreditace do 31. 12. 2005, 
- článek 4.13 není zřejmé naplnění bodu, dvakrát za sebou „nebyly“, 
- článek 4.14 zřejmé naplnění bodu, 
- v tabulkách čl. 4.15 by větší vypovídací hodnotu měla procenta, 
- sjednotit formu tabulek v čl. 6.1, 
- čl. 6.2, které elektronické zdroje garantuje univerzita, 
- zkontrolovat a upravit formáty. 
Vaněk: Chybná tabulka struktura zahraničních studentů. 
Sedlář: Větší pozornost by měla být věnována vědě a výzkumným záměrům. 
Janák: Připomínky k seznamům publikační činnosti. 
Rektor: Přislíbil osobní přezkoumání všech údajů v seznamu a následnou redukci. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje „Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2005“ s 
připomínkami. 
Schváleno (hlasování se neúčastnil Petránek) 
 
c) Rektor předložil „Hodnocení činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2005“. Materiál 
byl projednán na Správní radě SU a Vědecké radě SU. Připomínky byly zapracovány. 
Především se přepracovává SWOT analýza. 
Bez připomínek. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje „Hodnocení činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2005“. 
Schváleno. 
 



Ad 3)  
Rektor předložil AS SU materiály zaslané ředitelem MU „Podmínky pro přijetí ke studiu v 
bakalářském, magisterském navazujícím a doktorském studijním programu Matematika“ a 
„Studijní program Matematika pro akademický rok 2006/2007“. 
Bez připomínek. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje „Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, magisterském navazujícím a 
doktorském studijním programu Matematika“. 
Schváleno. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU schvaluje „Studijní program Matematika pro akademický rok 2006/2007“ 
Schváleno. 
 
Ad. 4) Různé 
Rektor a kvestor předložili AS SU dva materiály schválené Správní radou SU, týkající se 
zřízení věcných břemen na pozemcích SU. 
Bez připomínek. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU souhlasí se zřízením věcného břemene na pozemku parc. č. 1210/11 ve vlastnictví 
Slezské univerzity v Opavě v rámci stavby: „Zvýšení zabezpečení pitné vody pro STP 
Karviná z DTP“. 
Schváleno. 
 
Návrh usnesení: 
AS SU souhlasí se zřízením věcného břemene na pozemcích ve vlastnictví Slezské univerzity 
v Opavě v souvislosti se stavbou „Rekonstrukce areálu Na Vyhlídce 1/1079, Karviná“ 
Schváleno. 
 
 
Libor Růžička a Ondřej Šinderbal informovali o výjezdním zasedání studentské komory Rady 
VŠ v Kostelci. 
 
Další jednání AS SU se uskuteční 23. května v Opavě. 



 

Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 

U S N E S E N Í 
ze 145. zasedání AS SU ze dne 25. 4. 2006 
 
 
1.  AS SU schvaluje „Rozpočet Slezské univerzity v Opavě pro rok 2006“. 

2.  AS SU schvaluje „Tvorbu a čerpání FRIM v roce 2006“. 

3.  AS SU schvaluje „Výroční zprávu o hospodaření Slezské univerzity v Opavě za rok 

2005“ s připomínkami. 

4.  AS SU schvaluje „Výroční zprávu o činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2005“ s 

připomínkami. 

5.  AS SU schvaluje „Hodnocení činnosti Slezské univerzity v Opavě za rok 2005“. 

6.  AS SU schvaluje „Podmínky pro přijetí ke studiu v bakalářském, magisterském 

navazujícím a doktorském studijním programu Matematika“. 

7.  AS SU schvaluje „Studijní program Matematika pro akademický rok 2006/2007“ 

8.  AS SU souhlasí se zřízením věcného břemene na pozemku parc. č. 1210/11 ve vlastnictví 

Slezské univerzity v Opavě v rámci stavby: „Zvýšení zabezpečení pitné vody pro STP 

Karviná z DTP“ 

9.  AS SU souhlasí se zřízením věcného břemene na pozemcích ve vlastnictví Slezské 

univerzity v Opavě v souvislosti se stavbou „Rekonstrukce areálu Na Vyhlídce 1/1079, 

Karviná“ 

 
 
 
 
V Karviné dne 25. 4. 2006 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk 
předseda AS SU 

 
 


